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Dagsorden: 
1. Velkomst Godkendelse af dagsorden 

Præsentationsrunde 
2. Forretningsorden Valg af formand 

Valg af næstformand 
3. Medievidenskab 

på Syddansk Uni-
versitet 

Præsentation af studiet 
Nye studieordninger på Bachelor- og Kandidatniveau 

4. Kompetenceprofil Drøftelse baseret på nedenstående 
Bachelor – Se især §1, pkt. 2, samt §3, pkt. 2 
https://bit.ly/2r4Lz1C  
 
Kandidat – Se især §1, pkt. 2, samt §3, pkt. 2 
https://bit.ly/2r8XZFO  
 

5. Karrierevejledning 
på nettet 

Drøftelse baseret på nedenstående 
Bachelor: 
https://bit.ly/2DZ53NG  

Kandidat: 
https://bit.ly/2ArGi8y  
 

6. Panelets fremti-
dige arbejde 

Herunder: 
• Mødefrekvens 
• Næste møde 

7. Eventuelt Indspark fra panelet 
 
 

Referat 
Emne  Aftagerpanelmøde – Medievidenskab 
Dato og tidspunkt 17. december 2018 kl. 16-18. 
Sted  Morning Train Aps,  

Rugårdsvej 55a 1TV,  
5000 Odense C 

Deltagere  Morten Steensgaard, Duygu Erdölek, Søren Braun, Tho-
mas Østerkjerhuus, Lise Kapper, Vitus Vestergaard, Bo 
Kampmann Walther, Elle Christine Lüchau, Mette Marie 
Sund Sørensen. 

Afbud fra: Lise Agerbæk 
Referent: Hala A. Wandall 

https://bit.ly/2r4Lz1C
https://bit.ly/2r8XZFO
https://bit.ly/2DZ53NG
https://bit.ly/2ArGi8y


 

 Side 2 

Referat: 
1) Velkomst 

Thomas Østerkjerhuus byder velkommen og introducerer lokalerne og Morning 
Train, samt datterselskabet Geopartner Inspections. 
Studieleder Vitus Vestergaard byder velkommen til aftagerpanelets deltagere. 
 

a. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt. 

b. Præsentationsrunde 
Kort præsentation af de tilstedeværende deltagere i aftagerpanelet. 
Vitus præsenterer, derudover, kort Lise Agerbæk, der har været nød-
saget til at melde afbud grundet sygdom. 
Vitus forklarer, at Medievidenskab har brudt ud af deres tidligere, fag-
ligt brede, aftagerpanel og har dannet sit eget, fagspecifikke, aftager-
panel. 
Målet med aftagerpanelet er at styrke uddannelserne, således at stu-
diet bliver mere opmærksomme på, hvilke elementer aftagerne især 
eftersøger, når de ansætter. 
 

2) Forretningsorden 
Der drøftes hvorledes rollefordelingen skal være i forhold til formand/næstfor-
mandsposter, samt hvilke ansvarsområder dette indebærer. 
Vitus understreger, at det ikke skal være en tung arbejdsbyrde for aftagerpane-
let, og at langt det meste af det praktiske omkring møderne varetages at stu-
dieleder og studienævnssekretæren. 
Der er enighed om at udsætte Valg af formand og næstformand til punkt 6, så 
aftagerne har mere viden om uddannelsen, konteksten og rollerne, inden disse 
fordeles. 
 

3) Medievidenskab på Syddansk Universitet 
Medievidenskab består af: 
- Bachelor- og kandidatuddannelsen 
- Tilvalg/sidefag 
- Tilvalg i manuskriptudvikling 
- Deltidsuddannelse i manuskriptudvikling 
- Tilvalg i computerspilsudvikling 
 
Vitus forklarer, at Medievidenskab, der er beliggende på Humanistisk Fakultet, 
har et tæt samarbejde med Teknisk Fakultet samt Samfundsfaglig Fakultet i 
forbindelse med uddannelserne. 
 
Aftagerne præsenteres for studieordningerne på bachelor- og kandidatuddan-
nelserne, samt tankerne bag de forskellige fag og tværgående sammenhænge 
på tværs af disse. 
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Der drøftes kort, hvad ”Valgfag” indebærer og hvilken rolle de spiller på studi-
erne. 
 
Aftagerne spørger ind til, hvad styrkerne/svaghederne er på studiet – særligt 
ud fra de studerendes tilbagemeldinger. 
Specifikt fremhæver Vitus, at uddannelsen er rost for de sammenhænge der er 
skabt på tværs af fagene, mens især Videnskabsteori har været svært for de 
studerende at forstå relevansen af. Her er der især sat ind på den nye studie-
ordning, så det bliver gjort mere spændene. 

Der spørges ind til, hvorfor Videnskabsteori er upopulært, hvortil Elle 
italesætter, at faget kan være ekstremt tungt, men at nogle undervisere har for-
mået at gøre det meget fagspecifikt for Medievidenskab og dermed gøre det 
relevant. Der spørges yderligere ind til, hvordan det kan være at Videnskabste-
ori fylder så lidt i forhold til resten af fagene på studiet.  Vitus forklarer her, at 
ideen er, at det skal bruges som et springbræt til de resterende metodefag, der 
fylder på både 2. og 3. semester. 
 
 
Vitus forklarer ydermere, at der er en revision af kandidatuddannelsen under-
vejs, og at der indtænkes en klarere ”rød tråd” undervejs i uddannelsen, lige-
som der er indtænkt i bachelorstudieordningen.  På nuværende tidspunkt får 
kandidater med centralfag i Medievidenskab ikke undervisningskompetence i 
mediefag, mens kandidater med sidefag i Medievidenskab gør. Dette bliver der 
rettet op på i den nye kandidatstudieordning. 
 
Vitus fokuserer især på karrieremodulet på 3. semester af kandidatuddannel-
sen, hvor de studerende som ofte er i praktik hos en virksomhed og får brugt 
deres kompetencer i praksis. 

Aftagerne spørger konkret ind til praktik i løbet af uddannelsen og i hvor 
høj grad de studerende opfordres til dette. Der opfordres til at højne de stude-
rendes bevidsthed omkring muligheden for praktik, da praktik er med til at 
klæde de studerende ordentligt på til erhvervslivet, skabe netværk og finde ud 
af, om de har truffet de rigtige valg.  
Der spørges ligeledes ind til, hvem der får det største udbytte af en sådan 
praktik – aftagerne fokuserer på, at de i ansættelserne ser mest på CV’et, når 
først eksamensbeviset er i orden.  
 
Der diskuteres om hvorvidt, det er nødvendigt for studerende at fortsætte på 
en kandidatuddannelse i Medievidenskab – Aftagerne oplever, at der er et lige 
stort behov for at onboarde kandidater som bachelorer, når de har deres første 
møde med arbejdslivet. Der diskuteres endvidere, hvem ”karrieremodulet” er 
en succes for; De studerende har svært ved at se, hvad de kan byde ind med 
på arbejdsmarkedet, og dette bliver modbevist igennem karrieremodulet.  
Det er svært at finde ud af, hvilken værdi virksomhederne og organisationerne, 
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der har haft praktikanter ude, egentlig får. Der er på nuværende tidspunkt in-
gen rigtig evaluering fra virksomhederne, og derfor kan det være svært at måle 
på, hvad de egentlig mener om praktikken.  
 
Det anbefales at lave en obligatorisk evaluering på virksomhedssiden, eller i 
det mindste at skabe en kultur omkring at følge op på de studerendes praktik-
ker og få en evaluering fra virksomheden. 
 
Aftagerne udtrykker en manglende uforstående overfor manglende tilmeldinger 
på valgfaget om Digital Borgerinddragelse og Citizen Science – dét er vejen 
frem, og det er ekstremt samtidsrelevant. Aftagerne udtrykker en ærgrelse 
over, at faget ikke er oprettet, da det netop ville være tiltalende for en fremtidig 
arbejdsgiver i forbindelse med en ansættelse. 

Der italesættes, at aftagerne i højere grad fokuserer på ”specialister”, 
og ikke en ”altmuligmand”. Det italesættes ligeledes, at der stadig skal være 
plads til en almendannelse på studiet.  
 

4) Kompetenceprofil 
Aftagerne diskuterer, hvad dimittenderne skal kunne efter end uddannelse.  
Her fremhæves behovet for en almendannelse på studiet, da dette er funda-
mentet hvorpå den praktiske viden kan bygges. Det drøftes, desuden, om der 
bør være mere fokus på, at de studerende kommer ud i praktiske fag og får 
hands-on erfaring med at være på en arbejdsplads, være analytisk og i stand 
til at udføre jobbet 

Hertil foreslås, at det kunne være en god ide, kontinuerligt at indtænke 
praktik som en del af studiet, da det netop er med til at styrke de studerendes 
evner og ageren på et fremtidigt arbejdsmarked, og samtidigt styrke almendan-
nelsen i løbet af studietiden.  
 
Der udtrykkes et ønske om, at der er et større indspark fra erhvervslivet på 
selve studiet, således at der skabes et tættere samarbejde med aftagerne.  
 
Det aftales, at Dimittendundersøgelsen rundsendes til aftagerne som opfølg-
ning på mødet.  
 

5) Karrierevejledning på nettet 
Rykkes til næste møde 
 

6) Panelets fremtidige arbejde 
a. Mødefrekvens 

1 gang per semester 
b. Næste møde 

Slut marts/primo april. 
c. Valg af formand 

Enighed om, at Vitus Vestergaard bliver formand. 
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d. Valg af næstformand 
Enighed om, at Morten Steensgaard bliver næstformand. 
 

7) Eventuelt 
Der diskuteres kort, hvad der forventes af aftagerpanelet, hvor meget de har 
mulighed for at være med i forbindelse med ændringer på studiet. 
Der efterspørges, desuden, et overblik over, hvad virksomhederne har af mu-
ligheder i forhold til praktik, direkte kontakt til de studerende, og lignende.  
Det besluttes at Vitus eftersender et notat omkring ovenstående.  

 
Mødet sluttede 18:03. 
 
Med venlig hilsen 
Hala A. Wandall 
Studienævnssekretær 


